
Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego  

Rady Miejskiej w Więcborku,  

z dnia 16.03.2016 r. 

 

 

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:15.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.  

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Burmistrz Więcborka – Waldemar Kuszewski 

2. Prezes Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku OSP w Więcborku,  

Prezes OSP Więcbork – Teresa Dropinska 

3. Prezes OSP Lubcza – Andrzej Wenda 

4. Prezes OSP Runowo Kr. – Marek Kryza 

5. Prezes OSP Jastrzębiec – Jan Knitter 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych 

przedstawiając porządek obrad:   

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

2. Omówienie działalności ochotniczych straży pożarnych oraz jednostek 

poszczególnych sołectw. 

3. Sprawy różne. 

Pan Burmistrz W. Kuszewski poprosił o zmianę porządku obrad poprzez wykreślenie punktu 

pierwszego, w związku z faktem, że projekt uchwały stał się bezprzedmiotowy. 

Przewodnicząca komisji B. lida przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Omówienie działalności ochotniczych straży pożarnych oraz jednostek 

poszczególnych sołectw. 

2. Sprawy różne. 

i poprosiła o jego przegłosowanie. 

Zmieniony porządek obrad przegłosowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 1. Informację związaną z działalnością jednostek OSP przedstawiła T. Dropinska - Prezes 

Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku OSP w Więcborku oraz Prezes OSP Więcbork. 

Wyjaśniła, że na terenie gminy Więcbork działa 9 jednostek. Jest jeszcze nieuregulowany temat 

jednostki w Śmiłowie. Należy podjąć kolejną uchwałę w kwestii likwidacji tej jednostki. 

Poinformowała, że doposażenie jednostek odbywa się sukcesywnie. Jednostki działające  

na wsiach mają możliwość zakupu doposażenia z funduszu sołeckiego. Pozyskano dwa 

samochody ze straży granicznej. Wyremontowany ford przeznaczony był dla Jastrzębca, jednak 

głównie ze względów gabarytowych oraz z uwagi na fakt, że samochód zasilany jest olejem 



napędowym, a jednostka rzadko wyjeżdża do akcji, dokonano zamiany. Samochód z Więcborka 

przekazano do Jastrzębca, a pozyskany, po remoncie trafił do Więcborka. Została jeszcze jedna 

jednostka, gdzie należy wymienić samochód. Jeśli się uda wymienione zostaną wszystkie 

samochody. Wyposażenie jednostek nie jest złe. Strażacy z jednostek znajdujących się  

w Krajowym Systemie wzywani są również do udzielania pierwszej pomocy. Jest sporo 

przeszkolonych ratowników, którzy mogą udzielać takiej pomocy. Po zebraniach 

sprawozdawczo-wyborczych są niewielkie zmiany, które obecnie są na etapie rejestracji  

w sądzie. Potrzebne w jednostkach są węże, odzież ochronna, niepalna, która jest bardzo droga. 

W tą odzież generalnie zaopatrujemy Krajowy System i Suchorączek, ponieważ tam też jest 

ciężki samochód. Te jednostki jako pierwsze są wzywane do akcji. Pozostałe jednostki jeśli są 

wzywane, to do dostarczania wody lub dogaszania. W związku z tym posiadają inne ubranie  

i obuwie. Te jednostki, które są w Krajowym Systemie muszą być wyposażone. Dwa razy  

w roku są przeprowadzane inspekcje przez Komendę. Wszystko musi być sprawne. W tym roku 

Więcbork i Sypniewo wyposażone zostanie w niezatapialne kombinezony.  

Wydatki zaplanowane z podziałem na poszczególne jednostki: 

OSP Więcbork – najpilniejszą potrzebą jest dokończenie instalacji c.o. Pojawiły się zarwane 

podłogi. Planuje się zakup niezatapialnych skafandrów, sprzęt gaśniczo-burzący (do gaszenia 

poddaszy), węże, parawan do ratownictwa technicznego, mundury wyjściowe. Jednostka 

posiada stary samochód Lublin z 1998 r. na 3 osoby. Obecnie jest więcej sprzętu i do akcji 

jedzie więcej niż 3 osoby. Chcielibyśmy pozyskać samochód średni do ratownictwa 

technicznego. Wyjazdów do akcji w 2015 r. było 179, w tym 29 do pożarów i 146 do innych 

miejscowych zagrożeń, 1 alarm okazał się fałszywym i 4 wyjazdy na ćwiczenia. 3 razy 

jednostka wyjeżdżała poza teren gminy, w tym 1 raz do pożaru stodoły i budynku 

gospodarczego w Ratajach, gm. Łobżenica, gdzie była również jednostka z Sypniewa. 

Jednostka pomaga również Urzędowi czy ZGK jeśli jest taka potrzeba, np. przy udrażnianiu 

kanalizacji czy polewaniu ulic w okresie letnim. 

Radny A. Wenda zapytał czy jeśli są wyjazdy do akcji poza granicę gminy to inne gminy 

pokrywają koszty wyjazdu? 

T. Dropinska odpowiedziała, że można zrobić symulację, ale odbywa się to na zasadzie 

współpracy. To nie są duże koszty, a jednostki sobie pomagają. 

Kontynuując p. T. Dropinska dodała, że jednostka uzupełniła węże, wyremontowany został 

Jelcz, naprawiono zestaw hydrauliczny Weber i detektor gazu. Gotowość do akcji jest 

zapewniona. 

OSP Sypniewo: 

Najpilniejszą potrzebą jest dokończenie rozbudowy garażu, dachu, w tym roku kupiony będzie 

kombinezon niezatapialny, konieczna jest wymiana chłodnicy w motopompie, remont 

samochodu land rover, wykonywany we własnym zakresie, odwodnienie terenu przy strażnicy, 

ale to jest trochę dłuższy temat, planowany jest zakup zestawu kominiarskiego, bosaka i węży. 

Jednostka w 2015 r. miała 50 wyjazdów, w tym 11 do pożarów i 39 do innych miejscowych 

zdarzeń, dwa wyjazdy były poza teren gminy: 1 Iłowo – powalone drzewa i 2 wspomniany 

wcześniej pożar w Ratajach. Na bieżąco wykonywane są prace malarskie, zalano fundamenty, 

posadzki, wykonano częściowo kanalizację pod garaż.  



OSP Suchorączek 

 Jednostka ma mniejsze potrzeby. Na ten rok zaplanowano zakup kurtek cieplejszych, 

mundurów z własnych środków, wymiana chłodnicy w jelczu oraz zakup gumowych butów. 

Jednostka w ubiegłym roku 5 razy wyjeżdżała do akcji: 2 razy d pożaru i 3 razy do innych 

miejscowych zdarzeń. W zeszłym roku jednostka otrzymała motopompę pływającą, 

dofinansowaną z funduszy unijnych poprzez Zarząd Oddziału Wojewódzkiego. 720 zł 

dołożono z budżetu gminy, reszta kwoty to dotacja. 

OSP Pęperzyn 

W tym roku zaplanowano dokończenie remontu dachu, zakup materiałów na drzwi, których 

wykonanie nastąpi we własnym zakresie, farba do okien, wnętrz, prądownica, mundury  

z własnych środków oraz przyszłościowo samochód w miarę posiadanych środków. 

OSP Zakrzewek 

W tym roku wymieniono syrenę. Pożyczono na razie z Sypniewa, ale jak zostanie 

wyremontowana to wróci do jednostki w Sypniewie. Planuje się zakup pompy pływającej, 

druhowie sami robią boisko i tory na zawody. W tym roku otrzymają również podręczny sprzęt 

gaśniczy (szpadle, łopaty, widły), potrzebny np. przy gaszeniu słomy. 

OSP Jastrzębiec 

Jednostka doposażona została w samochód, który zostanie doposażony i włączony niebawem 

do podziału. Planowane są również drobne prace malarskie i naprawy tynku. W ubiegłym roku 

przeprowadzili modernizację boiska. 

OSP Lubcza 

Zaplanowano zakup mostków przejazdowych, tłumic oraz naprawę motopompy. 

OSP Zabartowo 

Zaplanowano zakup mostków i gaśnicy. 

OSP Runowo Kr. 

W tym roku naprawiono samochód, zaplanowany jest jeszcze zakup butów skuterów. 

 

Radny S. Posieczek wspomniał o nowym projektancie, który dokona zmiany dokumentacji 

garażu w Sypniewie. 

Radny R. Kałaczyński zapytał kto remontuje budynki? 

T. Dropinska odpowiedziała, że jednostki wykonują prace we własnym zakresie jeśli są  

w stanie zrobić je sami, np. zakupiona jest farba i strażacy malują. Remonty zaczęły się tak 

naprawdę od niedawna. 

Radny A. Wenda odpowiedział, że jako jednostka OSP Lubcza piszą do darczyńców  

i otrzymują środki, współpracują również z radami, z gminą. 



Radny R. Kałaczyński stwierdził, że te wsie, które nie posiadają jednostek OSP powinny 

włączyć się w finansowanie jednostek najbliższych. 

Prezes OSP Runowo – M. Kryza wyjaśnił, że jako jednostka pisał do najbliższych sołectw  

z prośbą o dofinansowanie jednostki, ale odpowiedziało tylko jedno sołectwo. 

Prezes OSP Sypniewo – S. Posieczek odpowiedział, że na sołectwa Adamowo, Jeleń  

i Sypniewo jednostka może liczyć. Inne sołectwa nie uczestniczą w finansowaniu.  

Prezes OSP Jastrzębiec – J. Knitter odpowiedział, że może liczyć na pomoc swojego sołectwa. 

Jednostka Jastrzębiec jest umundurowana prawie w 100%. Samochód musi być wyposażony  

w sprzęt. Należy również odmalować remizę. 

Przewodnicząca Komisji B. Lida zapytała o koszt remontu pojazdu. 

T. Dropinska odpowiedziała, że całkowity koszt remontu wyniósł 14 200 zł.  

Prezes OSP Sypniewo – S. Posieczek dodał, że w Sypniewie strażacy sami remontują auto. 

Radna B. Lida wyjaśniła, że w Pęperzynie strażacy nie wyjeżdżają do akcji więc zajmują się 

edukacją. Jednostka zaprosiła ekipę ratownictwa medycznego, która przeprowadziła szkolenie 

z zakresu udzielania pierwszej pomocy. Spotkało się to z pozytywnym odzewem. Zaproszono 

również dietetyka i dr Mierzejewską z PROVITY. Z jej orientacji wynika, że koszt samochodu 

lekkiego dla jednostki Pęperzyn, marki Volkswagen to byłby koszt rzędu ok. 23 tys. zł.  

Jest firma, która zajmuje się przygotowaniem pojazdu dla jednostek wraz z wyposażeniem. 

Należy tylko doprecyzować co oznacza słowo „wyposażenie”. 

T. Dopinska wyjaśniła, że remont samochodu dla Jastrzębca miał wynieść mniej, ale niestety 

po rozebraniu okazało się, że zakres prac będzie szerszy, a tym samym droższy. Dodała,  

że na bieżąco uczestniczyła w remoncie pojazdu.  

Prezes OSP Jastrzębiec – J. Knitter wyjaśnił, że kiedy jednostka reaktywowała się w 98 r. 

jednostka nic nie miała. Budynki użyczyła szkoła, strażacy sami sobie wyremontowali remizę, 

samochód, gmina pomogła przy bramie. Problemem jest natomiast mała liczba młodzieży. 

Prezes OSP Lubcza – A. Wenda potwierdził również, że w jego miejscowości jest  problem  

z pozyskaniem młodzieży do jednostki. 

T. Dropinska dodała, że jest nawet problem w organizacji turnieju wiedzy pożarniczej. Szkoła 

Podstawowa w Więcborku i Gimnazjum kategorycznie odmówiły wzięcia udziału w konkursie.  

W tym roku udziału nie wzięła szkoła w Pęperzynie. Szkoła w Jastrzębcu nie bierze udziału. 

Poprawiła się szkoła w Runowie. Szkoła w Sypniewie zawsze bierze udział w organizowanych 

konkursach. OSP stara się współpracować ze szkołami. Organizowane są akcje pokazowe 

udzielania pierwszej pomocy w Sypniewie i Więcborku. Teraz jednostka chce to samo 

zorganizować w szkołach średnich. Jest pomysł zorganizowania zawodów  z ratownictwa 

medycznego. 

Prezes OSP Sypniewo potwierdził, że w Sypniewie jest również problem z pozyskaniem 

młodzieży. W miejscowości aktywnie działa Gwiazda i to ona angażuje większość młodzieży. 

T. Dropinska zaprosiła na obchody Dnia Strażaka, które odbędą się dnia 30 kwietnia. 



S. Posieczek poinformował, że w dniu 14 maja odbędzie się oficjalne przekazanie aut  

do jednostek w Sypniewie i Więcborku.   

B. Lida zapytała o termin organizacji zawodów? 

T. Dropinska odpowiedziała, że zawody odbędą się 5 czerwca, o godz. 9.00. 

 

Ad. 2 Sprawy różne. 

S. Posieczek zapytał jak wygląda sprawa przeglądu hydrantów? 

T. Dropinska odpowiedziała, że sprawa jest uzgodniona z Zakładem Gospodarki Komunalnej.  

W kwietniu ustalony zostanie harmonogram wykonania przeglądów. Przeglądy będą odbywały 

się według harmonogramu w każdej wsi, w obecności pracownika ZGK. 

 

Więcej pytań nie było. 

Spotkanie komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

 

            Przewodnicząca Komisji 

Beata Lida 


